
SPRAWOZDANIE Z PRACY KOMISJI SKARG, WNIOSKOW I PETYCJI 

ZA 2021r. 

 
        Skład Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Komunalnym  został ustalony Uchwałą Nr 
I/4/2018  Rady Gminy  z dnia  19 listopada 2018r w skład którego wchodzi 5 członków.  
Komisja w 2021r spotkała się 4 razy i rozpatrywała petycje.  
Na pierwszym posiedzeniu 27 stycznia rozpatrzyła petycje : 
1. petycję Pani Justyny Medyńskiej. 
2. petycję Pana Piotra Sterkowskiego. 
3. petycję Pani Teresy Garland. 
4. petycję Anny Szmelcer Przewodniczącej Stowarzyszenia Polska Wolna od GMO. 
      Dwie pierwsze petycje dotyczyły przyjęcia uchwały przez Radę Gminy Sorkwity dotyczącą zajęcia 
stanowiska w sprawie masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV2. Trzecia w sprawie 
przyjęcia uchwały przez Radę Gminy Sorkwity w obronie prawdy i godności i wolności człowieka”                  
i ostatnia czwarta Alarm! STOP zabójczemu GMO - STOP niebezpiecznej szczepionce w obronie 
prawdy i godności i wolności człowieka” 

Komisja wypracowała projekt uchwały jaka należy podjąć. W związku z ogłoszeniem okresu na dalsze 
oczekiwanie petycji wielokrotnej uchwały zostaną podjęte w terminie określonym w ustawie o 
petycjach. 

Na posiedzeniu w dniu 16 lutego rozpatrzyła petycję  Pana Krzysztofa Kuklińskiego w sprawie podjęcia 
leczenia COVID-19 w Polsce przez polskie władze. List otwarty do Człowieka Roku wg. Tygodnika 
WPROST Pana Daniela Obajtka i Fundacji ORLEN z dnia 06.02.2021r.  Komisja w toku prowadzonego 
postępowania stwierdziła, że rada gminy może podejmować uchwały tylko w granicach zadań gminy,  
a zatem w sprawach publicznych o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżonych ustawami na rzecz innych 
podmiotów  Żaden tymczasem  z przepisów u.s.g, a w szczególności art. 7, nie nadaje Radzie Gminy 
kompetencji do podejmowanie decyzji w zakresie suplementacji witaminy D przez mieszkańców gminy 
Sorkwity. Suplementacja witaminy D powinna wynikać z oceny stanu zdrowia każdego pacjenta 
indywidualnie przez lekarza po analizę wyników badań, chociażby ze względu na skutki uboczne i 
ryzyko wystąpienia niekorzystnych działań. Tak podjęta uchwała wykraczałaby poza zakres zadań 
gminy, a zatem byłaby niezgodna z obowiązującym prawem. Organ władzy publicznej działa wyłącznie 
w ramach i granicach prawa, co oznacza, że mogą one podejmować tylko te działania, na które prawo 
wprost im zezwala, niedopuszczalna jest wykładnia rozszerzająca, bazująca na szerokiej interpretacji 
zapisu art. 18 ust. 1 u.s.g. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sorkwity rekomendowała 
Radzie Gminy Sorkwity nie uwzględnianie petycji. Rada Gminy Sorkwity mając powyższe na uwadze 
uznała argumentację Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i postanowiła nie uwzględniać petycji. 

Na posiedzeniu w miesiącu marcu rozpatrzono petycje petycję Pani Teresy Garland w sprawie opinii 
przeprowadzenia referendum ludowego. 

        Przewodnicząca Komisja poddała pod głosowanie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia z uwagi 
na fakt, iż nie spełnia wymogów formalnych, o których mowa w art.4 ust.2 ustawy o petycjach. 
     Nie wskazano miejsca zamieszkania albo siedziby w przypadku podmiotu wnoszącego 
petycję. Zgodnie z art.4 ust.2 pkt.2 ww ustawy, petycja powinna zawierać wskazanie miejsca 
zamieszkania albo siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu do korespondencji, jeżeli 
podmiotem wnoszącym jest grupa podmiotów, w petycji należy wskazać miejsce zamieszkania 
lub siedzibę każdego z podmiotów. 

Analiza petycji wskazuje, że Pani Teresa Garland, która wniosła petycję podała nr skrytki 
pocztowej znajdującej się w Urzędzie Pocztowym w Skawinie. Numer skrytki pocztowej nie 



jest miejscem zamieszkania, w związku z czym zachodzi brak formalny pozwalający na 
pozostawienie petycji bez rozpatrzenia. 

Ostatnie posiedzenie komisji odbyło się w miesiącu maju , na którym rozpatrywano petycję w 
sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

    Przewodnicząca Komisja przedstawiła treść petycji. Poinformowała, iż w dniu 28.04.2021r. wezwano 
adresata petycji do uzupełnienia braków formalnych w petycji w zakresie prawidłowego oznaczenia 
adresata petycji oraz doprecyzowania w czyim imieniu jest składana. W tym samym dniu wpłynęła 
odpowiedź na uzupełnienie. Niestety adresat zgodnie z art.4 ust.2 pkt.1 ustawy o petycjach nie dopełnił 
obowiązku, gdyż zgodnie z przywołanym przepisem jeżeli podmiotem wnoszącym petycję jest grupa 
podmiotów, w petycji należy wskazać oznaczenie każdego z tych podmiotów oraz osobę reprezentującą 
podmiot wnoszący petycję.  
Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia z uwagi na fakt, iż 
nie spełnia wymogów formalnych, o których mowa w art.4 ust.2 ustawy o petycjach. 
Analiza petycji wskazuje, że Pan Bartosz Nowicki nie jest osobą reprezentującą podmiot.                    
W związku z czym zachodzi brak formalny pozwalający na pozostawienie petycji bez 
rozpatrzenia. 

Poza wymienionymi petycjami do komisji nie wpłynęły żadne wnioski i skargi. 

Treść podjętych uchwał w sprawie rozpatrzenia petycji wraz z uzasadnieniem zostały przesłane 
do podmiotów składających petycje oraz zamieszczone na BIP Sorkwity w zakładce akty 
prawne oraz petycje.  
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